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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan nyert Tiborcz István erdőtelepítésre 215 millió
forintos vissza nem térítendő támogatást az Európai Unió által biztosított vidékfejlesztési 
forrásból?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Néhány napja több sajtóforrás is megírta, hogy Tiborcz István, Orbán Viktor veje erdőtelepítésre
nyert  215  millió  forintos  vissza  nem  térítendő  támogatást  az  Európai  Unió  által  biztosított
vidékfejlesztési forrásból. A hírt elsőként közlő 24.hu információi szerint a pályázat nyertese erősen
erodált és mezőgazdasági hasznosításra csak kevéssé alkalmas területeket kíván erdősíteni, és az
erdőtelepítés  által  egyfajta  „zöldfolyosókat” fognak létrehozni,  amivel  hatékonyan támogatják a
védett területeken kívül is a természetes vagy természetközeli élőhelyeket.

Az LMP Magyarország Zöld pártja támogatja az erdősítési elképzeléseket, mert az erdőterületek az
éghajlatváltozás  következményeinek  enyhítésében,  a  vízháztartás  szabályozásában,  a  biológiai
sokféleség  megőrzésében,  különböző  állat-  és  növényfajok  élő-búvó-  és  táplálkozási  helyeinek
biztosításában, valamint az ember egészség megőrzésében, a rekreációban, pihenésben is fontos
szerepet  játszanak.  Ugyancsak  fontosnak  tartjuk  azt  is,  hogy a  különböző  élőhelyek  között  az
élőlények mozgását biztosító zöldfolyosók legyenek.

Azonban tisztában vagyunk azzal, hogy az erdősítés nem puszta elhatározás és faültetés kérdése,
hanem komoly előtanulmányokat és a végrehajtáshoz szükséges szakértelmet és szigorú ellenőrzést
igényel. Ezért a következő kérdésekre szeretnénk választ kapni:

1.)  Melyik településhez tartozó területen tervezik Tiborcz István és munkatársai az erdősítést,  a
földterület a pályázó birtokában van-e, esetleg közterületen tervezik a faültetést?

2.) Milyen művelési ághoz tartozó területet kíván fásítani a pályázó és milyen a kinézett terület



jelenlegi állapota (szántó, felhagyott szántó, legelő, cserjésedett, felhagyott legelő, rossz állapotban
lévő cserjés, fás terület, parlag)?

3.) Milyen előzetes geológiai, vízföldtani, klimatikus viszonyokat vizsgáltak annak érdekében, hogy
a tájnak és a természeti környezetnek megfelelő fafajokkal történjen a fásítás, az erdészeti hatóság
jóváhagyta és engedélyezte-e a végrehajtást?

4.)  Tiborcz  István  zöldfolyosók  „létrehozásáról”  is  beszélt  az  egyik  újságnak.  A zöldfolyosó
megléte ökológiai tartalmi kérdés, az ilyen területeket nem „létrehozni” kell, hanem háborítatlan
formában  meghagyni  a  különböző  élőhelyek  között.  A beadott  pályázatban  milyen  elképzelést
mutatott be erre Tiborcz István?

5.) Hogyan kívánja ellenőrizni a szakhatóság a végrehajtást? Ez azért fontos, mert a nyertes pályázó
előélete és szakmai ismeretei nem kötődnek az erdészeti feladatok végrehajtásához.

Budapest, 2021.01.19.

Válaszát előre is köszönve:

Schmuck Erzsébet
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